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BR.0052-5-2/10 
 

Protokół Nr LII/2010  
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 29 kwietnia 2010 r. 
 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 13.00. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło 
udział 20 radnych (nieobecny usprawiedliwiony: Piotr Picyk; lista obecności stanowi załącznik 
nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący 
Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu LI sesji. 
4. Uchwała w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2009 

rok i udzielenia z tego tytułu absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak . 
                       a) opinia wyraŜona przez RIO o przedłoŜonym przez Wójta Gminy   
                            sprawozdaniu z wykonania budŜetu gminy, 

                 b) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu gminy oraz   
                      wniosek w  sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi, 
                 c) opinia RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej,    
                 d) wystąpienie Wójta Gminy Czerwonak, 
                 e) dyskusja, 
                 f ) podjęcie uchwały. 
5.   Wolne głosy i wnioski. 
6.   Zamknięcie sesji. 

 
Ad.1. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
 
Ad.2. 
 Przewodniczący Rady poinformował o wprowadzeniu do porządku obrad dwóch 
projektów uchwał: 
- w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania na terenie Gminy Czerwonak; 
- w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia statutu związku międzygminnego pod 
nazwą „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej.” 
 Wójt Mariusz Poznański złoŜył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę 339/XLVII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2009 r.  w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak. Dokonując uzasadnienia wyjaśnił, Ŝe w 2009 r. 
gmina wystąpiła z wnioskiem o dofinansowanie w ramach programu poprawy atrakcyjności 
inwestycyjnej gminy. Wniosek został zaakceptowany i gmina ma moŜliwość otrzymania 
dofinansowania w wysokości 67 % kosztów inwestycji, jednak warunkiem dalszego 
rozpatrywania wniosku na poziomie urzędu Marszałka jest podjęcie w/w uchwały. Pozostałe 
zmiany zostaną przedstawione w punkcie wynikającym z porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady zaproponował by w/w projekty wprowadzić kolejno jako 
punkty 4,5 i 6 porządku obrad. Poddał pod głosowanie zaproponowane zmiany do porządku 
obrad, które zostały przyjęte 18 głosami przy 1 wstrzymującym się. W głosowaniu wzięło udział 
19 radnych z 19 obecnych na sali.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Porządek obrad po zmianach 
został przyjęty 18 głosami przy 1 wstrzymującym się. 
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Porządek obrad po zmianach:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu LI sesji. 
4. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania na terenie Gminy 

Czerwonak. 
5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia statutu związku 

międzygminnego pod nazwą „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej.” 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę 339/XLVII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 

grudnia 2009 r.  w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak.  
7. Uchwała w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2009 

rok i udzielenia z tego tytułu absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak . 
a) opinia wyraŜona przez RIO o przedłoŜonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z 

wykonania budŜetu gminy, 
b) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu gminy oraz wniosek w        

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi, 
c) opinia RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej,    
d) wystąpienie Wójta Gminy Czerwonak, 
e) dyskusja, 
f ) podjęcie uchwały. 

8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zamknięcie sesji 

 
Ad.3. Przyjęcie protokołu LI sesji. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół LI sesji Rady Gminy 
Czerwonak, który został przyjęty 17 głosami przy 2 wstrzymujących się. W głosowaniu wzięło 
udział 19 radnych z 19 obecnych na sali.   
 
Ad.4. Uchwała w sprawie  utworzenia odrębnego obwodu głosowania na terenie Gminy 
Czerwonak 
 Sekretarz Gminy Teresa Kowalska wyjaśniła, Ŝe kaŜdorazowo zarządzenie jakichkolwiek 
wyborów niesie ze sobą konieczność utworzenia odrębnego obwodu głosowania dla osób 
uprawnionych przebywających w Zakładzie Karnym w Koziegłowach. Uchwałę naleŜy 
podjąć do 6 maja br.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Ad.5.Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia  statutu związku 
międzygminnego  pod nazwą   „Gospodarka  Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe ze względu na wniesioną przez 
Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji uwagę do statutu związku, zaistniała 
konieczność wprowadzenia zmiany w zakresie usunięcia z przedmiotowego statutu 
postanowienia dotyczącego określenia terminu przystąpienia nowego członka do związku. W 
świetle przepisów ustawy o samorządzie gminnym - prawa i obowiązki gmin uczestniczących 
w związku przechodzą na związek z dniem ogłoszenia statutu związku - a zatem nie moŜe to 
być inny termin wynikający z uchwały zgromadzenia związku.  
 Radny Marek Pietrzyński podkreślił, Ŝe dla niego związek jest tylko fikcją, gdyŜ 
uczestniczące w nim gminy nie mają nic do powiedzenia w gospodarce odpadami 
aglomeracji poznańskiej. Prosił Wójta o przekazanie Poznaniowi, Ŝe Gmina Czerwonak 
wystąpi ze związku i będzie namawiać inne gminy do załoŜenia innego związku. Powiedział, 
Ŝe Prezydent Miasta Poznania mówi ”pieprzą trzy po trzy a i tak co innego będą robić i teŜ 
dlatego dzisiaj uchwałę musimy podjąć bo jest to zmiana formalna”  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk prosił o zapisanie powyŜszego cytatu.   
 Wójt Gminy Mariusz Poznański powiedział, Ŝe gmina nie ma alternatywy jak rozwiązać 
problem gospodarki odpadami po 2010 roku, kiedy wszystkie małe wysypiska będą musiały 
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być zamknięte. Warunkiem istnienia wysypisk jest odpowiednia segregacja odpadów. Nie 
zgadza się z radnym Markiem Pietrzyński, Ŝe Gmina Czerwonak nie będzie miała prawa głosu.  
Wójt prosił o podjęcie uchwały, która daje gwarancje na ciągłość składowania odpadów.  
 Radny Waldemar Filipowicz powiedział, Ŝe Gmina Czerwonak jest na pozycji 
przegranego. Zwrócił uwagę, Ŝe Krajowy Plan Gospodarki Odpadami zakłada budowanie 
spalarni poprzez związki międzygminne. Związek Gospodarki Odpadami Aglomeracji 
Poznańskiej miał być powołany do budowy spalarni, ale tak się nie stało. Plan krajowy 
nakładał obowiązek tworzenia do 2009 r. związków międzygminnych. Obecnie zmusza się 
gminy do wstępowania w związki. UwaŜa, Ŝe uchwałę trzeba podjąć, ale naleŜy mieć 
świadomość, Ŝe jesteśmy do tego zmuszeni, jeśli nie przystąpimy do związku, wówczas 
będziemy zdani na samych siebie.   
 Pan Władysław Reichelt mieszkaniec Kicina popiera stanowisko radnego Marka 
Pietrzyńskiego. Jest nieprawdą, Ŝe trzeba przystąpić do związku bo nie wiemy co zrobić z 
odpadami. Zdaniem Pana Władysława Reichelta spalarnia jest najdroŜszą technologią, więc 
wstępując do związku narzucimy ceny, składowanie odpadów będzie bardzo drogie i 
mieszkańcy będą wyrzucać śmieci do lasu.  
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę, Ŝe związek międzygminny nie jest konieczny, 
aby gminy prowadziły samodzielną gospodarkę, ani nie jest potrzebny do tego by budować 
spalarnię. Poznań poszukuje najtańszych rozwiązań i takim jest wybudowanie spalarni, na 
którą nie wyda Ŝadnych środków oprócz 120 mln zł na układ drogowy. Podkreślił, Ŝe na dzień 
dzisiejszy jedyną metodą na utylizację śmieci jest spalarnia natomiast innym problemem jest 
jej lokalizacja.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 1 
przeciw i stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Ad.6. Uchwała zmieniająca uchwałę 339/XLVII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2009r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2010r. 
 Skarbnik Gminy Radosława Wiśniewska poinformowała o zmianach do budŜetu 
gminy. 
 Przewodnicząca komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe komisja 
na posiedzeniu zapoznała się ze zmianami i zaopiniowała je pozytywnie.  
 Radny Marek Pietrzyński był przeciwny aby podejmować zmiany do budŜetu. Prosił o 
podanie przyczyny niezaplanowania w uchwale budŜetowej na 2010 r. środków na poprawę 
atrakcyjności inwestycyjnej Gminy  Czerwonak w miejscowości Bolechowo. Podejmowanie 
uchwały zdaniem radnego jest niezgodne ze statutem – projekt został dostarczony tuŜ przed 
sesją, radni nie mieli wcześniej moŜliwości zapoznania się z nim.  
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe nie jest to naruszenie statutu. Przy przyjmowaniu 
porządku obrad wyjaśnił przyczynę wprowadzenia projektu uchwały i wówczas radny mógł 
zaprotestować byłoby to zgodne ze statutem.  
 Radna Renata Walerych zapytała dlaczego tak późno wprowadza się zadanie 
wieloletnie  pod nazwą „Poprawa atrakcyjności inwestycyjnej Gminy  Czerwonak-uzbrojenie 
terenów aktywizacji gospodarczej w miejscowości Bolechowo” czy dzisiaj musimy podjąć 
uchwałę oraz czy w momencie planowania budŜetu na 2010 r. nie moŜna było przewidzieć 
wydatków inwestycyjnych związanych z rozbudową kąpieliska w Owińskach” równieŜ na 
zakupy. 
 Kierownik Wydziału Inwestycji Małgorzata Staszewska odpowiadając na pierwsze 
pytanie radnej wyjaśniła, Ŝe termin złoŜenia wniosku został określony na pierwszą dekadę 
maja.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiadając na drugie pytanie wyjaśnił, Ŝe 
przedstawiając projekt budŜetu na 2010 r. Gmina wiedziała, Ŝe jest członkiem Stowarzyszenia 
Światowid i będzie starała się o środki ale wstępnie liczono, Ŝe zadania będą realizowane z 
paragrafu usługowego, teraz okazało się, Ŝe będą to równieŜ zakupy.   
 Radny Marcin Wojtkowaik powiedział, Ŝe zawsze krytykował aktywność gminy pod 
względem pozyskiwania środków unijnych, ale powyŜsze przykłady pozyskiwania środków  
pokazują, Ŝe jednak potrafimy szybko i skutecznie działać. 
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 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów poinformowała, Ŝe komisja obraduje 
zawsze w środę przed sesją i kaŜdy radny moŜe w nich uczestniczyć. Wszystkie problemy są 
wyjaśniane przy pomocy Skarbnika Gminy, który bierze udział w kaŜdym posiedzeniu.   
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 2 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
  
Ad.7. Uchwała w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2009 rok 
i udzielenia z tego tytułu absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak . 
 Przewodniczący Rady przedstawił procedurę absolutoryjną. 
 
Ad.7a. Opinia wyraŜona przez RIO o przedłoŜonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z 
wykonania budŜetu gminy, 
 Radni zapoznali się z opinią wyraŜoną przez RIO w stosownym terminie i w związku z 
tym nie uznali za konieczne by  odczytywać opinię na sesji.  Opinia RIO stanowi załącznik nr 5 
do protokołu. 
 
Ad.7b. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu gminy oraz wniosek w        
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi. 
 Radni zapoznali się z opinią wyraŜoną przez RIO w stosownym terminie i w związku z 
tym nie uznali za konieczne by  odczytywać opinię na sesji. Opinia  Komisji Rewizyjnej stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.7c. Opinia RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej . 
 Radni zapoznali się z opinią wyraŜoną przez RIO w stosownym terminie i w związku z 
tym nie uznali za konieczne by  odczytywać opinię na sesji. Opinia RIO stanowi załącznik nr 7 
do protokołu. 
 
Ad.7d. Wystąpienie Wójta Gminy Czerwonak.  
 Wójt Mariusz Poznański przedstawił prezentację wykonania budŜetu Gminy Czerwonak 
w 2009 r. Powiedział, Ŝe jest zadowolony z realizacji budŜetu za 2009 r. pomimo kryzysu jaki 
dotknął nasz kraj. W odpowiednim momencie zauwaŜono, Ŝe zmniejszają się dochody z PIT – 
ów i po dokonaniu analizy wydatków bieŜących i wprowadzeniu oszczędności udało się 
zrównowaŜyć budŜet. Dochody wykonano zgodnie z planem, po działaniach korygujących 
podjętych w formie uchwał Rady Gminy. Wójt podziękował Radzie za umiejętność analizy i 
elastyczność w działaniu podczas realizacji budŜetu.  
 Z analizy dochodów PIT wynika, Ŝe są one niŜsze niŜ zakładane o ok. 10% natomiast 
dochód z CIT  stopniowo rośnie, co oznacza, Ŝe dla lokalnych przedsiębiorców koniunktura 
była sprzyjająca. Rosną równieŜ dochody z podatków i opłat lokalnych. W związku z 
dekoniunkturą nie udało się sprzedać nieruchomości gminnych. 
 Analiza wykonania wydatków wskazuje na duŜe zaangaŜowanie środków w oświatę – 
powstało nowe przedszkole gminne w Koziegłowach, wzrosły nakłady na transport i łączność 
– realizacja dróg, oświetlenia i chodników. Wzrosły równieŜ wydatki związane z nadzorem i 
ochroną obiektów gminnych w związku z rezygnacją z usług zewnętrznej firmy i zatrudnieniem 
kolejnych  7 straŜników gminnych. Znacznym wydatkiem jest dopłata do komunikacji Miasta 
Poznania - linie 70,72 i linia nocna – która wynosi 758 770,00 zł za 2009 r.  
 ZadłuŜenie gminy wynosi ok. 27% wartości maksymalnej. Powodem niskiego poziomu 
zadłuŜenia jest niewyjaśniona sytuacja związana z planowaną budową kanalizacji w ramach 
programu „Puszcza Zielonka”. 
 Wójt podziękował wszystkim współpracownikom, kierownikom jednostek 
organizacyjnych, którzy realizowali budŜet. Zdaniem Wójta zadania podjęte przez gminę 
wykonane zostały bardzo dobrze. Dobrze układała się współpraca z Marszałkiem 
Województwa Wielkopolskiego – modernizacja skrzyŜowania w Bolechowie, oraz ze Starostą  - 
zatoki Kliny - Mielno 
 Prezentacja wykonania budŜetu stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad.7e. Dyskusja. 
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 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki 
Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń poinformował, Ŝe komisja nie wypracowała wspólnej 
opinii. Ustalono, Ŝe uwagi indywidualnie zgłaszane będą podczas sesji Rady Gminy.   
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki 
Wodnej Andrzej Rajewicz poinformował, Ŝe komisja nie wypracowała wspólnego stanowiska, 
ustalono, Ŝe uwagi indywidualnie zgłaszane będą podczas sesji Rady Gminy. 
 Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Henryk Szczot 
poinformował, Ŝe komisja pozytywnie oceniła wykonanie budŜetu za 2009 r. i jednomyślnie 
głosowała za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska poinformowała, Ŝe 
komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu za 2009 r. i jednomyślnie głosowała za 
udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak. Przewodnicząca komisji zwróciła się do 
Wójta z prośbą by w przyszłości radni otrzymywali równieŜ wykaz zadań, których nie udało się 
zrealizować. Będzie to materiał pomocny przy formułowaniu wniosków do budŜetu na kolejny 
rok.  
 Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia poinformowała, Ŝe komisja była 
jednomyślna w sprawie pozytywnej opinii na temat realizacji budŜetu za 2009 r. i udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak. Przewodnicząca komisji zwróciła uwagę, Ŝe dwa 
wnioski komisji nie zostały zrealizowane – rozbudowa Centrum Wolnoczasowego w 
Koziegłowach i remont klubu „Słoneczko”. 
 Przewodniczący Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji Waldemar Filipowicz 
poinformował, Ŝe komisja nie opiniowała sprawozdania z wykonania budŜetu  Gminy 
Czerwonak za 2009 r.  
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Ewa Banaszak 
poinformowała, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu Gminy Czerwonak  
za 2009 r. 
 Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe wpłynęło pismo od Pana Antoniego 
Postanowicza z prośbą o nieudzielanie absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak z uwagi na  
niewyjaśnione nieprawidłowości przy budowie ulicy Polnej w Czerwonaku oraz brak 
„szczęśliwego zawarcia umowy kupna działek (przy ulicy Polnej – od autora) dla Gminy 
Czerwonak co by zakończyło konflikt na linii Urząd Gminy – właściciel”. Komisja Rewizyjna, 
która zapoznaje się na bieŜąco z korespondencją kierowaną do rady przez Pana 
Postanowicza, udzielając odpowiedzi wyjaśniła, Ŝe absolutorium jest formą kontroli 
wykonania budŜetu i ma na celu ustalenie, czy sposób gromadzenia dochodów oraz 
realizacji wydatków za okres roku budŜetowego był zgodny z uchwalonym budŜetem. Po 
przeanalizowaniu wszystkich dostępnych danych zawartych w uchwałach, sprawozdaniach, 
wynikach kontroli Komisja Rewizyjna stwierdziła, Ŝe generalnie w realizacji budŜetu gminy w 
2009 roku zostały zachowane zasady: celowości, legalności i gospodarności w dysponowaniu 
środkami publicznymi. 
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych zwróciła się do Kierownika 
Wydziału Inwestycji Małgorzaty Staszewskiej z pytaniem o źródło róŜnic pomiędzy 
zakładanymi kosztami planowanych inwestycji a niskim ich wydatkowaniem.  
 Zapytała równieŜ o udział w zyskach pływalni środków pochodzących z zajęć 
prowadzonych w ramach zajęć szkolnych uczniów naszych szkół.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe udział ten wynosi ok. 8%. 
 Przewodnicząca komisji podzieliła się równieŜ wnioskami z prowadzonych kontroli: 
naleŜałoby wrócić do tematu uregulowania polityki czynszowej gminy.  
 Wójt przypomniał, Ŝe zwrócił się do Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji z prośbą o 
propozycje stawek dla działalności z zakresu ochrony zdrowia, jednak nie otrzymał 
odpowiedzi. UwaŜa, Ŝe warto nad tym tematem się zastanowić by jakość świadczonych 
usług  w zakresie ochrony zdrowia była jak najwyŜsza. 
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zwróciła się równieŜ z wnioskiem o wypracowanie 
procedur mających na celu kształtowanie zachowań i postaw, które w rozliczeniu 
długoterminowym umoŜliwią powstanie oszczędności.  
 Przewodnicząca komisji skierowała prośbę do Wójta i Skarbnika o przekazywanie 
wszelkich informacji na temat zamian w zapisach druków Rb, poniewaŜ jest to dokument na 
podstawie, którego komisja analizuje wykonanie budŜetu. Przewodnicząca poprosiła, by 
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komisja otrzymywała równieŜ 1 egzemplarz przyjętej uchwały budŜetowej w formie 
papierowej. 
 W imieniu Komisji Rewizyjnej przewodnicząca komisji wniosła o udzielenie absolutorium 
dla Wójta Gminy Czerwonak. 
 Radny Jerzy Wolniewicz podzielił się spostrzeŜeniami mieszkańców na temat 
działalności Wójta – zdaniem radnego mieszkańcom brakuje Wójta Gospodarza, który 
osobiście doglądałby prowadzonych inwestycji. 
 Radny Jerzy Wolniewicz uwaŜa równieŜ, Ŝe potrzebny jest w urzędzie pracownik 
odpowiedzialny za weryfikację planów i projektów budowlanych, które spełniałyby wymogi 
prawne a jednocześnie były oszczędne w wykonaniu. 
 Wójt odnosząc się do wypowiedzi dotyczących oszczędności wyjaśnił, Ŝe największe 
mogą płynąć z renegocjowania umów, zwłaszcza z monopolistami na rynku. 
 Radny Henryk Szczot w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości przedstawił pozytywną 
opinię klubu – jeden głos przeciw -  na temat realizacji budŜetu za 2009 r. 
 Radny Marek Pietrzyński zgłosił zdanie odrębne w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
absolutorium, które na piśmie złoŜył na ręce Przewodniczącego Rady. Zdanie odrębne nie 
zostało przedstawione radzie. Radny oświadczył, iŜ dokonał szczegółowej analizy działalności 
Wójta za 2009 r. czego efektem jest uzasadnienie zdania odrębnego. Zwrócił się z prośbą by 
złoŜone zdanie odrębne wraz z uzasadnieniem zostało opublikowane na stronie internetowej 
urzędu gminy.  
 Wójt uwaŜa, Ŝe radny składając zdanie odrębne w takiej formie nie dał moŜliwości 
odniesienia się do ewentualnych zarzutów czy sugestii jakie zostały postawione w 
uzasadnieniu do zdania odrębnego. Wójt nie zgodził się, by umieścić zdanie odrębne 
radnego na stronie internetowej urzędu gminy, sugerując radnemu opublikowanie zdania na 
własnej stronie internetowej. Publikacja w Biuletynie Informacji Publicznej podlega określonym 
zasadom. 
 Przewodniczący Rady równieŜ uznał, iŜ publikacja w Biuletynie Informacji Publicznej 
nie będzie moŜliwa, jednak temat naleŜy przeanalizować, a o decyzji w tej sprawie radny 
Marek Pietrzyński zostanie poinformowany.   
  
Ad.7f. Podjęcie uchwały. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Czerwonak absolutorium z tytułu wykonania budŜetu gminy za 2009 rok. W 
głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała został przyjęta 
19 głosami przy 1 przeciw i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 Przewodniczący Rady pogratulował Wójtowi otrzymania absolutorium i podziękował 
kierownikom wydziałów, pracownikom, dyrektorom jednostek organizacyjnych za wkład w 
ten sukces. 
 Wójt podziękował wszystkim za dobry rok, który był rokiem przełomowym, w którym 
zapadały niełatwe decyzje. 

 
Ad.8. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady przedstawił trzy pisma w sprawie podłączenia do gminnej sieci 
wodociągowej właścicieli działek w Potaszach przy ul. Leszczynowej, które są skargą na 
uchwałę. Zainteresowani nie zgadzają się z uzasadnieniem uchwały Nr 352/L/2010 z 18 lutego 
br., w której wskazano, iŜ zmiany do planu wieloletniego rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych na terenie gminy Czerwonak na lata 2009-2011 zostały opracowanie w 
oparciu o wnioski dotyczące podłączenia do gminnej sieci wodociągowej na podstawie 
zapewnień dostawy wody po rozbudowie sieci. 
 Zastępca Wójt Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe zainteresowani nie zgadzają się z 
poprawą dostaw wody w innych rejonach gminy przy braku podłączenia do sieci ich 
nieruchomości. Dodał, Ŝe ulica Leszczynowa nie znajdowała się nigdy w planie 
inwestycyjnym, znajduje się tam jeden dom oddalony o 150 m od sieci a powoływanie się na 
ustalenia ustne z poprzednim zastępcą Wójta trudne są do weryfikacji.  
 Przewodniczący Rady zaprosił na XVII Ogólnopolską Pielgrzymkę Samorządu 
Terytorialnego na Jasną Górę, która odbędzie się 23 maja br. 
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 Państwowa Komisja Wyborcza zawiadamia o terminie wyborów na urząd Prezydenta, 
który przypada na 20 czerwca br.  
 Stowarzyszenie Sołtysów Województwa Wielkopolskiego w Miłosławiu władze Gminy 
Swarzędz organizują coroczne spotkanie z burmistrzami, wójtami, przewodniczącymi rad i 
sołtysami województwa wielkopolskiego, które odbędzie się 10 czerwca 2010 o godz. 11.00 w 
EuroHotelu w Swarzędzu. 
 Wiceprezes Stowarzyszenia Światowid Marek Kurek, do którego gmina naleŜy, 
poinformował, Ŝe rusza od nowa nabór na projekty, które realizować będzie stowarzyszenie, 
a takŜe przedstawił kryteria udzielania pomocy finansowej. Na projekt „Odnowa wsi” 
przeznaczone jest 7 mln pln dla 14 gmin, instytucji kultury, kościołów, związków wyznaniowych 
i organizacji poŜytku publicznego. Wnioski moŜna składać od 30 kwietnia do 17 maja br.  
Refundacja poniesionych kosztów wynosi 75% całości zadania (dla samorządów VAT nie jest 
kosztem kwalifikowanym).  
 Sołtys Owińsk Wojciech Bukowski zwrócił uwagę, Ŝe prace związane z obsadzeniem 
zielenią Placu Przemysława powinny się juŜ rozpocząć wczesną wiosną, a z informacji jakie 
otrzymał z urzędu gminy wynika, Ŝe dopiero przygotowywany jest przetarg. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe zapadła decyzja o powiększeniu miejsc parkingowych, co wymaga 
pozwolenia na budowę. Zanim procedura związana z pozwoleniem na budowę zostanie 
zakończona miejsce to tymczasowo zostanie obsiane trawą. 
 Radna Ewa Adamczyk zwróciła uwagę, Ŝe warto pomyśleć o grobach osób znanych i 
zasłuŜonych dla gminy i zadbać o nie. Wskazała, Ŝe grób Pana Józefa Kaliszana, artysty 
plastyka, autora nowego ołtarza ofiarnego dla kościoła w Kicinie – dar dzieci 
przystępujących do I Komunii Świętej, jest zaniedbany i brak na nim tabliczki.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe tego rodzaju wydatkowanie środków z budŜetu gminy musiałoby 
zostać określone uchwałą Rady Gminy. Zasugerował, by środki na podobne cele zbierać na 
indywidualne przypadki. 
 Radny Henryk Szczot w imieniu klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość zaprosił na mszę 
św. w intencji ś.p. Pary Prezydenckiej oraz pozostałych ofiar katastrofy samolotu 
prezydenckiego, która odbędzie się 3 maja br. o godzinie 7.30 w kościele w Owińskach. 
 
Ad.9. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady zamknął LII sesję Rady Gminy Czerwonak.  
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka  
Magdalena Deckert 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


